
Dagsorden SFO forældrerådsmøde 
Tranbjergsskolen 

 
25.01.2024 - Kl. 17:00 - ca.19:00 (foregår i SFO grønstue) 

 
 

Godkendelse af referat fra 
sidst  
 

17:00 - 17:05 
Godkendt 

Gennemgang af SFO’ens 
økonomi 

- Benny gennemgår 
økonomi/budget 

17:05 - 17:15 
• Forventet regnskab 2023: Foreløbige tal 

• Der er overført et overskud fra sidste år (2023) på 800.000 kr., men 
overskuddet er øremærket til ”baghaven” bag ved morgen-SFO. 
Overskuddet er overført, da opgaveløsningen er blevet udskudt 
pga. frost. Derfor føres det over to økonomi-år.  Dermed går 
regnskabet 2023 reelt i nul. 

• I 2022 var der overnormering, hvilket stille ville mindske 
overskuddet med tiden. Dette er tilrettet nu, så der er penge til at 
opfylde forpligtelsen omkring at gøre noget ved de fysiske rammer, 
samt penge til dagligdagen og aktiviteter med børnene. 

• Sygefraværet er rigtig højt. I 2023 var der 20 sygedage pr. 
medarbejder i gennemsnit. Det er de langtidssygemeldte, der 
påvirker gennemsnittet negativt. Nogle af dem er medarbejdere, 
som ikke er her længere, men som stadig har en indvirkning på 
statistikken og lønbudgettet. 

 
 

Julearrangement den 30. 
november 

- Evaluering af 
arrangementet 

- Drøftelse af hvordan vi 
som forældre oplever 
arrangementet.  

- Hvad gik godt? Hvad 
kan optimeres? 

17:15 - 17:30 

• Super godt arrangement.  

• Kor skal synge før (16-16.30) – det er alt for sent for 
nuværende. 

• Godt at der var kaffe. 

• Fungerede godt med vagtplan. 

• Vejret gjorde, at det er svært at færre kom. 

• Én vagt til omfordeling, tjekke om der mangler noget i de 
forskellige afdelinger. 

• Hvordan fungerer det med gløgg udenfor? 
o Ikke noget problem – men man skal måske sige det, 

eller hænge et skilt eller lægge det ved kaffen. 

• Overveje, om det ikke er SFO der skal stå for indkøb af lys og 
paptallerkner via indkøbsaftale. 

o Evt. fortsætte med, at eleverne igennem efteråret 
maler på lysene. 

• Vi kan overveje, om arrangementet skal nævnes i Tranbjerg 
Tidende. 



o Det var en rigtig fin artikel, der var skrevet i år. 
o Kan vi få en fotograf med? 

• Længden på arrangementet? 
o Det skal hvert fald ikke være længere. 
o Overvej at gøre det fra 15.30-18 (eller 17.30?) 

  

Ansættelser  
- Ansættelsessamtaler 

onsdag d. 10. januar 
(hvordan gik dette?) 

- Ansættelsessamtalerne 
den d. 29. januar 

17:30 - 17:35 
 

• Rigtig godt ansøgerfelt til stillingerne den 10. januar.  
 

Vinterdage v/Helene og 
Pouel 

- Våde sko indendørs og 
børn går i strømper. 
Hvad kan vi gøre her? 

- Ønske om blå futter til 
forældre i SFO’en i 
vådt vejr og snevejr 

17:35 - 17:45 
 
• Er der noget man kan gøre ift. sko – der er våde sko, også på 

området, hvor børnene ikke må have udendørssko på. 

• Blå futter 
o Ideen er i teorien god, men det er en miljømæssig og 

økonomisk stor omkostning. 

• Kan man overveje en svaber? 
 

Skærmtid i SFO v/Christian 
- Synligheden af voksne 
- Synlighed af andre 

tilbud end skærm 

17:45 - 18:00 
• Christian har fået forældrehenvendelser. 

• Ved tidligere snakke, blev det aftalt, at skærm skal ske i mere 
aflukkede rum og at der skal være en synlig voksen.  

o Men de voksne er mindre synlige for tiden, og de børnene 
ser måske lidt mere skrald, end de ellers ser. 

• Meget slemt i 3. klasse 

• Kan man overveje, om skærmtid skal være kortere? 

• Der er mørkt i lokalerne, når der er skærm – er det godt for 
øjnene? 

o Det kan måske godt være et opmærksomhedspunkt. 

Aktiviteter i SFO 
- Småture i 

lokalområdet som i 
efteråret fx cykelture, 
Naturcentret, 
legepladser o.l. 

- Ønske om årshjul for 
aktiviteter (Halloween, 
julearrangement, 
fastelavn osv.). 
Sammenfald med TIT 
grupper.  

- Tilbagemelding fra 
personalet ved Benny 
efter personalemøde 
vedr. aktiviteter. 

18:00 - 18:15 
 
• Benny har snakket med personalet ift. at synliggøre aktiviteter i 

ugeplaner.  
o I gang med læringspakke af aktiviteter 
o Er der en variation af aktiviteter, så der er aktiviteter for 

alle børn 
o Arbejde ind i egen praksis 
o Større synlighed på de ting, der gøres hver dag 

• Runde om oplevelser fra forældre 
o Helle (0.kl.) der er meget redundans i det, der står i 

planerne. 
o Ønske om, at det bliver mere specifikt i planen – eks. i 

stedet for ”Krea” kan der stå ”Malerier i krea” eller ”Perler 
i krea”. 



- Drøftelse af den nye 
synlighed/oversigt på 
Aula (mere visuelt) 

o Sarah; det er også synd at bruge ressourcer på at lave et 
skema, der mere er for forældrenes skyld end børnenes.  

o Pouel; har fået mange positive henvendelser på de nye 
ugeplaner 

o Pouel; Mulighed for flere småture, når vejret bliver til det? 
o Benny: En opfordring til, at forældrene går direkte til 

personalet i afdelingerne, i stedet for at gå direkte til en 
forældrerådsrepræsentant. 

o Årshjul: Kan der være et årshjul med alle de der særlige 
(men i forvejen planlagte) arrangementer (fastelavn, 
halloween, personaledag etc.) 

▪ Det kan også gøre, at TIT-grupperne ikke laver det 
samme. 

▪ Skal ikke være for datofikseret. 

Information vedr. 
garderobeskabe v/Pouel 

- Ønske om yderlig 
information 

- Hvordan skal man gøre 
med skiftetøj i 
garderobe/kasse? 

- Hvordan kommer 
hjemmeskoene til at 
blive i SFO’en? 

- Det er meldt ud, at 
hoveddøren er låst. 
Hvordan skal børnene 
afleveres? 

18:15 - 18:25 
• Benny: Masser af forskellige garderober, der er stykket sammen, 

også noget børnene ikke nødvendigvis kan nå. Derfor er der nu 
kommet en helhedsplan for garderober. Alle elever har nu en base-
garderober og kasse med navn. Afføder et behov for drypbakker til 
sko og kroge til jakker i 0. klasselokalerne. 

• Hoveddøren og åbning 7.50: Mange konflikter for personalet med 
både forældre og børn. Derfor tager man nu konsekvensen, og 
låser døren i hovedbygningen indtil 7.50 – altså indtil der er tilsyn. 
Alle børn i morgen-SFO skal derfor have deres tasker mv. med over 
i 0. kl. om morgenen.  

o Meldes ud i ugeinfo. 

Princip for afhentning 
v/Benny 

- Benny uddyber i 
mødet 

- Smart watchs 
- Bilag gennemgås i 

mødet 

18:25 - 18:35 
• Der er fire voksne på afhentning hver dag – det er for mange 

ressourcer at bruge på det. Derfor skal der nu laves principper for 
afhentning og retningslinjer. 

• Der skal laves principper for SmartWatches 

• Der arbejdes med principperne undervejs i mødet. 
 

Billede af nyt SFO 
Forælderåd 

- Opløsningen var ikke 
tilstrækkeligt på det 
tidligere billede 

18:35 - 18:40 

• Skubbes til næste gang 
 

Forældrehenvendelse 
v/Sarah 

- Pokemon kort og 
fodboldkort 

18:40 - 18:50 

• Skubbes til næste gang 
 

Medlemskabet af ÅFO 
- Jette har udarbejdet et 

kort ”skriv” til 

18:50 -18:55 

• Skubbes til næste gang 
 



hjemmesiden vedr. 
vores medlemskab. 

Eventuelt og punkter til 
næste SFO møde 

- Næste møde den 24. 
april (mødet er 
sammen med 
skolebestyrelsen). 

18:55 -19:00 
 
• Ramperne ind mod døren er virkelig glatte – dem skal der 

gøres noget ved. Det skal være en permanent løsning.  
o Skal saltes af OK Nygaard. 

 

 


